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Protokół nr XXXVII.13 

z posiedzenia sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 20 września 2013 r. 
 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Lesław Hołownia otworzył obrady sesji o godz. 13
05

  

w Starostwie Powiatowym w Międzyrzeczu stwierdzając quorum, na sali obecnych jest 15 

radnych (lista obecności w załączeniu). Następnie przywitał przybyłych na sesję gości (lista 

obecności w załączeniu), radnych, członków Zarządu, Skarbnika i Sekretarza a także radnego 

elekta. Przewodniczący powiedział, że radni otrzymali porządek obrad. Zapytał czy do 

porządku obrad są jakieś uwagi. Uwag nie było. 

 

Przewodniczący odczytał porządek obrad 

 

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) porządek obrad, 

c) ślubowanie radnego oraz podjęcie uchwały w sprawie obsadzenia mandatu 

radnego (druk nr 58). 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Informacja Zarządu z realizacji budżetu za I półrocze 2013. 

4. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w składach osobowych komisji Rady Powiatu  

(druk nr 59), 

b) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk nr 60), 

c)  w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz 

w 2014 r. (druk nr 61), 

d) w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Gminie Pszczew  

w 2014 r. (druk nr 62), 

e)  w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2013 r. (druk nr 63), 

f) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2013 – 2026 (druk nr 64), 

g) w sprawie skargi na dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Międzyrzeczu 

(druk nr 65). 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

6. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

7. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Powiatu z dnia 23 i 28 sierpnia 2013 r. 

8. Sprawy organizacyjne Rady Powiatu. 
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Ad 1c. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że pismem Krajowego Biura Wyborczego Delegatury  

w Gorzowie Wielkopolskim, z dnia 29 sierpnia 2013 roku, poinformowany został, że  

w związku z wygaśnięciem mandatu pana Zbigniewa Smejlisa, następną osobą w okręgu 

wyborczym numer 2 z listy numer 1 Komitetu Wyborczego Sojuszu Lewicy Demokratycznej, 

która uzyskała kolejno największą liczbę głosów jest pan Mieczysław Lamcha, który nie 

utracił prawa wybieralności i złożył w tym zakresie stosowne oświadczenie wyrażając zgodę 

na wstąpienie do Rady w miejsce ustępującego radnego. 

Przewodniczący powiedział, że radni otrzymali projekt uchwały na druku nr 58 i zapytał czy 

są jakieś uwagi. 

 

Uwag nie było. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. W przeprowadzonym 

głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto jednogłośnie i zarejestrowano pod nr XXXVII.223.13. 

Obecnych w głosowaniu 15 radnych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 20 ust.1 ustawy  

o samorządzie powiatowym radny przed objęciem mandatu składa ślubowanie. 

Przewodniczący odczytał rotę ślubowania prosząc radnego o potwierdzenie roty słowem 

„ślubuję” lub też dodając „tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Mieczysław Lamcha złożył ślubowanie. Przewodniczący Rady stwierdził, że na sali 

obecnych jest 16 radnych. 

 

Ad 2. 

 

Interpelacji i zapytań nie było. 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos 

Skarbnikowi. 

 

Skarbnik przedstawił opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Zielonej Górze z dnia 18 września 2013 r. w sprawie opinii o informacji z przebiegu 

wykonania budżetu za I półrocze 2013 r. przedłożone przez Zarząd Powiatu Międzyrzeckiego 

(opinia w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi co do przedstawionej informacji. Uwag nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że informacja Zarządu z realizacji budżetu za I półrocze 2013 r. 

została przyjęta przez Radę bez uwag. 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podejmowania uchwał: 

 

a) w sprawie zmian w składach osobowych komisji Rady Powiatu  

(druk nr 59), 
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Radnego Mieczysława Lamchę powołuje 

się do składu Komisji Infrastruktury Społecznej. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. Uwag nie było. W przeprowadzonym głosowaniu 

jawnym uchwałę przyjęto jednogłośnie i zarejestrowano pod nr XXXVII.224.13. Obecnych  

w głosowaniu 16 radnych. 

 

b) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk nr 

60), 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali projekt uchwały. Przewodniczący 

zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Uwag nie było.  

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto jednogłośnie i zarejestrowano 

pod nr XXXVII.225.13. Obecnych w głosowaniu 16 radnych. 

 

c) w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Międzyrzecz w 2014 r. (druk nr 61), 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Uwag 

nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto jednogłośnie  

i zarejestrowano pod nr XXXVII.226.13. Obecnych w głosowaniu 16 radnych. 

 

d) w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Gminie Pszczew  

w 2014 r. (druk nr 62), 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Uwag 

nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto jednogłośnie  

i zarejestrowano pod nr XXXVII.227.13. Obecnych w głosowaniu 16 radnych. 

 

e) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2013 r. (druk nr 63), 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. 

Uwag nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 10 głosami „za”, 

przy 6 „wstrzymujących” i zarejestrowano pod nr XXXVII.228.13. Obecnych w głosowaniu 

16 radnych. 

 

f) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2013 – 2026 (druk nr 64), 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. 

Uwag nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 10 głosami „za”, 

przy 6 „wstrzymujących” i zarejestrowano pod nr XXXVII.229.13. Obecnych w głosowaniu 

16 radnych. 

 

g) w sprawie skargi na dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Międzyrzeczu (druk nr 65). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Starosta powiedział, że analizując materiały jak i protokół Komisji Rewizyjnej proponuje  

w pkt 1 przyjąć brzmienie, że skargę na Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy uznaje się za 
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częściowo uzasadnioną. Starosta powiedział, że brat pana W. wnioskował o pożyczkę  

z Urzędu Pracy i taką uzyskał a więc nie poniósł żadnej szkody. Fakt faktem, że w Biuletynie 

Informacji Publicznej Powiatowego Urzędu Pracy w dokumentach wymaganych było 

zaświadczenie a nie oświadczenie. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze inne wnioski. Innych wniosków nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek złożony przez Starostę. 

 

Za przyjęciem pkt 1 o brzmieniu: „Skargę pana M.W. na Dyrektora Powiatowego Urzędu 

Pracy w Międzyrzeczu uznaje się za częściowo uzasadnioną” głosowało 12 radnych,  

4 wstrzymało się od głosu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad projektem uchwały.  

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 11 głosami „za”, przy 2 

„przeciw” i 3 „wstrzymujących” i zarejestrowano pod nr XXXVII.230.13. Obecnych  

w głosowaniu 16 radnych. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy (godz.13
30

). 

 

Obrady sesji wznowiono o godz.13
45

. 

 

Ad 5. 

 

Interpelacji i zapytań nie było. 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Staroście. 

 

Starosta poinformował, że w okresie sprawozdawczym Zarząd odbył cztery posiedzenia.  

28 sierpnia rozpatrywano sprawy z zakresu działalności PCPR. Omówiono procedowanie 

dotyczące przekształcenia SPZOZ w spółkę kapitałową, a także sprawy budżetowe. Złożono 

bieżącą informację na temat realizacji planu kontroli. Zarząd podjął decyzję o przejęciu 

kredytów od SPZOZ w Międzyrzeczu i jednocześnie umów z bankiem w sprawie warunków 

przejęcia tych zobowiązań.  

4 września Zarząd podjął uchwałę w sprawie przyjęcia treści aktu założycielskiego spółki.  

12 września przekazano informacje o przekształceniu SPZOZ w spółkę. 4 września podpisano 

akt notarialny powołania spółki i wniesienia aportem nieruchomości. Starosta poinformował, 

że 9 września razem ze Skarbnikiem i zastępcą był w BRE Banku w Warszawie przejmując te 

zobowiązania. 

Zarząd rozpatrzył sprawy z zakresu działalności Zarządu Dróg Powiatowych a także 

zajmował się sprawami budżetowymi. 

Rozpatrzono wniosek w sprawie gospodarowania składnikami majątku ruchomego oraz 

podjął uchwałę w sprawie zezwolenia na korzystanie jednostek pływających z silnikami 

spalinowymi na jeziorze Głębokie dla klubu płetwonurków w którym jest również straż 

pożarna.  

20 września przed sesją Zarząd zajmował się kolejnymi sprawami wynikającymi  

z przekształcenia SPZOZ w spółkę. Starosta poinformował, że w najbliższy poniedziałek 

spółka zostanie wpisana do Krajowego Rejestru Sądowego. Na tej podstawie są już 
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przygotowane dokumenty o wystąpienie do Ministerstwa o refundację kredytów 

restrukturyzacyjnych. 

Zajmowano się również sprawami z zakresu Zarządu Dróg Powiatowych. 

Zarząd podjął uchwałę w sprawie dalszego powołania Dyrektora Muzeum w Międzyrzeczu  

a także zajmował się składnikami majątku ruchomego. 

 

Informacje o uchwałach budżetowych podjętych przez Zarząd Powiatu w okresie 

międzysesyjnym przedstawił Skarbnik.  

 

Przewodniczący Rady podziękował Staroście oraz Skarbnikowi za przedstawione 

informacje. Zapytał czy do złożonych sprawozdań są jakieś uwagi. 

 

Uwag nie było. Przewodniczący Rady zamknął pkt 6. 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni mieli możliwość zapoznania się z protokołami  

z sesji Rady Powiatu z dnia 23 i 28 sierpnia 2013 r. Zapytał czy do protokołów z sesji są 

jakieś uwagi. 

 

Uwag nie było. Protokoły zostały przyjęte. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że w materiałach sesyjnych radni otrzymali pismo 

Lubuskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w sprawie dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej Św. Jana Chrzciciela oraz Departamentu Infrastruktury Społecznej 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Lubuskiego w sprawie dotacji dla Muzeum  

w Międzyrzeczu. Uwag nie wniesiono. 

Radni otrzymali również do wiadomości pismo Burmistrza Skwierzyny skierowane do 

Starosty Międzyrzeckiego. Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący powiedział również, że radni otrzymali odpowiedź skierowaną do radnego 

Kazimierza Puchana w postaci protokołu z kontroli przeprowadzonej w Zarządzie Dróg 

Powiatowych w Międzyrzeczu. Przewodniczący zapytał czy do tego materiału są jakieś 

uwagi. 

Przewodniczący Rady powiedział, że przekazano radnym również pismo-wydruk ze strony 

internetowej Gminy Skwierzyna. Jest to list otwarty radnych SLD i PO w sprawie jego wizyty 

w telewizji po poprzedniej sesji. Przewodniczący powiedział, że został zaproszony do 

wzięcia udziału w audycji telewizyjnej, która odbywała się na żywo i nie wiedział jakie będą 

zadawane pytania. Powiedział, że na pytania odpowiadał zgodnie ze swoją wiedzą  

i przekonaniem co odpowiedzi, których udzielił. Grupa radnych zarzuciła mu nieprawdę 

ponieważ powiedział, że Rada procedowała od 14 miesięcy i nie było wiedzy, żeby zapoznać 

się z tym trudnym tematem. „Rada według mnie, może część Rady procedowała tą sprawę od 

14 miesięcy. Zarząd Powiatu w tej materii spotkał się 32 razy. Ja osobiście wypowiadałem się 

jako Przewodniczący Rady ale wypowiadam swoje opinie. Nie były to opinie Rady. Możecie 

państwo mieć inne. (…) ja miałem taką wiedzę, która pozwalała mi podnieść rękę za 

komercjalizacją tego szpitala. Dokumenty, które były mi potrzebne do tego był to bilans. 

Komercjalizacja szpitala według mnie jest to zmiana formy prowadzenia szpitala i w głównej 

mierze oddłużenie jednostki. Wiadomo, że szpital, który przynosi od szeregu lat straty, według 

mojej wiedzy były to straty niewielkie, pozwolą temu szpitalowi w pozyskaniu dotacji i po 
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umorzeniu zobowiązań publicznoprawnych i przekazaniu przez Ministerstwo dotacji na 

zobowiązania prywatnoprawne sądzę, że ten szpital jest w stanie się w tej formie 

organizacyjnej utrzymać. Taka była moja wiedza i z takim przekonaniem się w tej telewizji 

wypowiadałem. Zdaję sobie sprawę, że forma przekształcenia czyli komercjalizacji jest to 

pierwszy krok, następnie należałoby według mnie jako dyrektora, który zarządza jednostką od 

20 lat prawie, przeprowadzić jakąś restrukturyzację (…). Jeżeli mógłbym się odnieść do 

konsultacji społecznych (…) na ile ja znam prawo panie dyrektorze to ustawa z góry nakazuje 

przejęcie pracowników, nie jest to likwidacja, jest to przekształcenie czyli pracownicy tutaj  

w tym pakiecie socjalnym mają 100% pakiet socjalny i muszą być przejęci przez nowo 

powstającą jednostkę. Nie ma takiej możliwości, żeby kogokolwiek tutaj z tego zwolnić (…) 

dokonać pewnych zmian kadrowych. (…) W takim przekonaniu i w takiej wierze głosowałem 

za tą formą (…) Nie wiem kto jest sygnatariuszem tego, przypuszczam, że radni Gminy 

Skwierzyna (…) Nie jest to dla mnie dobry artykuł, że ja tutaj jestem jakimś tam 

kolaborantem, czy mam jakąś szczególną moc. Ja chciałem państwu raz jeszcze przypomnieć, 

że Rada jest organem kolegialnym (…) i to Rada decyduje o podjęciu stosownych uchwał  

a nie Przewodniczący Rady (…)”. Przewodniczący zapytał czy w sprawach organizacyjnych 

radni mają jeszcze jakieś uwagi. 

 

Radny Kazimierz Puchan powiedział, że materiały z kontroli w ZDP radni dopiero co 

otrzymali więc ewentualne uwagi zostaną wniesiono na następnej sesji. 

Co do wystąpienia Przewodniczącego radny powiedział, że nie kwestionowano w tym 

wystąpieniu ani decyzji Rady, że podjęła taką uchwałę, nie kwestionowano samej decyzji 

tylko kwestionowano wypowiedź Przewodniczącego „(…) w której pan stwierdził, że pan nas 

nie rozumie bo Rada procedowała 14 miesięcy co jest nieprawdą oczywistą. Ja nie mówię  

o Zarządzie. Zarząd z pewnością pracował nad tym. My mówimy wyraźnie o Radzie. Nie było 

procedowane, wręcz myśmy się domagali określonych dokumentów, których nie 

otrzymywaliśmy i dlatego takie przedstawienie nas nie mogło przejść bez echa. My się nie 

godzimy z takim reprezentowaniem, że nas się nie rozumie mimo, że tyle materiałów 

dostaliśmy. Nie dostaliśmy, i dlatego uważaliśmy, skoro pan publicznie się wypowiedział, że 

my również publicznie mamy prawo w tej sprawie zabrać głos.” 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że dałby radnym wszelkie dokumenty jakie sobie życzą. 

Rada podjęła kolegialnie tą decyzję, większością głosów. „Ja chciałbym jeszcze jedną rzecz 

zauważyć, która mnie martwiła przez te 14 miesięcy, otóż to w państwa rękach są komisje  

i ze zdziwieniem stwierdzam, że ani razu komisja żadna w tej przedmiotowej sprawie się nie 

zebrała.”  

 

Radna Halina Banaszkiewicz powiedziała, że w czerwcu było zaplanowane badanie 

finansów ale stanu na dzień 31 grudnia. Dodała, że takie jest odczucie, i radni mają do tego 

prawo, że nie do końca są traktowani serio. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że dla niego bilans jednostki jest podstawowym 

dokumentem na podstawie którego podjął decyzję. Uznał, że przekształcenie i uwolnienie 

środków z obsługi zadłużenia pozwoli się szpitalowi utrzymać w nowej formie 

organizacyjnej. „Miałem pod uwagą jeszcze jedną rzecz, że szpital w całości jest spółką, 

której właścicielem jest powiat międzyrzecki (…).”  

 

Radny Marian Sierpatowski powiedział, że wypowiedź Przewodniczącego w telewizji była 

nadinterpretacją. Dyrektor wypowiadał się w sprawie przekształcenia szpitala natomiast 

Przewodniczący wypowiadał fakty, które nie miały miejsca. 
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Przewodniczący Rady powiedział, że audycja była prowadzona na żywo. Wiadomo, że 

tematy, które były poruszane były bardzo delikatne. „Nie chcieliśmy dawać żadnego sygnału 

mieszkańcom o pewnych, być może ich nie będzie, pewnych niebezpieczeństwach czy 

zagrożeniach, które, pan dyrektor tutaj poświadczy, na pewno one są bo to wszystko  

w większości przypadków zależy panie dyrektorze od funduszu (…) i od czasu.” 

Przewodniczący zapytał czy w tej materii ktoś jeszcze chciałby się wypowiedzieć. Więcej 

uwag nie było. 

 

Przewodniczący Rady zamknął posiedzenie sesji o godz.14
05

. 

 

 

Protokołował      Przewodniczący Rady Powiatu 

 

         Lesław Hołownia 

 


